
Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole torsdag den 30.03.23 klokken 19.30-21.30 
Mødet afholdes i et klasselokale. Det anvises ved mødets start.   
 
Onsdag den 10.5.23 
Tirsdag den 13.6.23 – OBS ændres til 15.6.23 
Afbud: Allan, Peter, Lisbeth, Henrik H, Bjarke, Kamille 
 

Dagsorden 
 
1. 

Nyt fra elevrådet 
(19.30-19.40) 
 
Villads, Camille og øvrige ansatte fortæller fra elevrådet 

a) Orientering v/Villads m.fl.  
b) Spørgsmål  

 
Referat: 
Villads orienterer om virksomhedsspillet og brobygning/Introkurser. 
 
 
2. 

Økonomi og kommende skoleår 
(19.40-20.10) (to bilag vedlagt) 
 
Grundlaget for næste skoleår målt i elevtal, klassetal og økonomisk niveau giver anledning til, at der skal 
foretages prioriteringer. Derudover er der kommet en ny elevtalsprognose, som er vedlagt som bilag. Der 
er tale om en befolkningsprognose, som jeg vedhæfter i sin fulde længde men også et udvalg på 5 af de 
næsten 450 sider.  

a) Redegørelse for den samlede økonomiske situation og perspektiver på kommende skoleår og de 
efterfølgende år. Derudover orientering om, hvilke overvejelser ledelsen gør sig. 

b) Drøftelse og spørgsmål 
Referat: 
a)  
Kristian orienterede om de ændringer, der har været i elevtallet over de sidste år, og hvad der forventes 
kommende skoleår. Ligeledes om klassetal, antallet i SFO og antal børn, der visiteres til øvrige tilbud. Denne 
viden som baggrund for den samlede økonomiske situation. 
I 2022 blev der lavet et underskud på 1, 2.mio, hvilket skyldes flere forhold blandt andet indkøb af nye stole 
til mellemtrinnet, lønreguleringer, at alle skoler blev pålagt en ekstra besparelse, et fejlskøn i elevtal samt 
ekstra udgifter til ekstraordinær elevindsats. 
I den socioøkonomiske ”datapakke” for 2023, som definerer tildeling til mellemformer, blev Sejs Skole 
trukket 245.000kr i 2023-budgettet. Konsekvensen af dette er, at vi skal løse den samme opgave til næste 
skoleår for 3,6 medarbejdere mindre. SFO-delen balancerer, så her er der ingen ændringer: 
Det har været nødvendigt at forflytte én medarbejder. 
Ledelsen har sendt et bekymringsbrev til skolechefen og hele afdelingsledelsen i skoleafdelingen, hvor der 
gøres opmærksom på problematikken. 
Ledelsen er i proces med at finde udmøntning af de påkrævede reduktioner. Der kigges på skoledagens 
længde, holddeling, to-voksen ordning, stilladseringstiltag, nedtoning af udgiftskrævende aktiviteter, 
antallet af klasser inden for lovens rammer, skoledagens længde inden for lovens rammer og skoledagens 



fagrække inden for lovens rammer. 
Meldingerne fra centralt hold er, at det ikke skal forventes, at budget 2024 bliver bedre. 
 
b) 
Drøftelse af ovenstående og forslag til idégenerering 
 
3. 

Revidering af nuværende princip 3.16 (udsat fra sidste møde) 
(20.10-20.25) (bilag vedlagt sidste møde) 
 

I forlængelse af sidste møde fremlægger vi nu en beskrivelse af vores pædagogiske ståsted i hhv. sfo og 
klub. Med afsæt i det skal det drøftes, hvordan et princip for hele fritidsdelen kan og skal se ud, så vi kan få 
igangsat et udvalgsarbejde til det.  
 

a) Gennemgang af beskrivelsen af SFO-praksis og Klub-praksis 
b) Drøftelse af indhold til princippet  
c) I forlængelse af det, nedsættelse af en arbejdsgruppe til at komme med forslag til princip.  

 
Referat: Udsættes 
 
 
4. 

Dialogmøde for ledere og skolebestyrelsesformænd 
(20.25-20.40) (to bilag) 
 
Den 11. april er der møde i dialogforum, hvor skoleledere, bestyrelsesformænd og politikere mødes. Der er 
et ønske om, at vi på et skolebestyrelsesmøde inden den 11.4. drøfter følgende: 
Hvis skolebestyrelserne har mulighed for det inden mødet i Dialogforum, anbefales det, at følgende 
spørgsmål og temaer drøftes: 

 Hvilke perspektiver og ønsker har vi til samarbejdet på tværs af skoler og i det samlede skolevæsen? 
 Hvordan har vi oplevet samarbejdet i regi af de Forpligtende Samarbejder, som blev indført i 2016? 
 Hvad tænker vi umiddelbart om at styrke samarbejdet om børn og unge i jeres lokalområde?   

 
 

a) Indledning ved Pia 
b) Drøftelse af ovennævnte spørgsmål og temaer 
c) Beslutning om hvad Pia og Kristian skal tage med til mødet.  

 
Referat: 
a) 
Pia uddyber ønsket om at få drøftet samarbejdet på tværs af skolerne i det samlede skolevæsen. 
b) 
I forhold til de forpligtende samarbejder har bestyrelsen ikke rigtig oplevet dette, hvorfor det er svært at 
udtalelse sig. Der kunne være en opfordring til, at det ikke er forpligtende samarbejder, men naturlige og 
frivillige samarbejder der etableres, hvor det giver mening og efter behov. 
Perspektivet i forhold til samarbejdet omkring børn i lokalområdet i forhold til at etablere fællesskaber for 
unge, som er uforpligtende og båret af frivillige i lokalsamfundet drøftes, og det ses som noget godt. 



 
 
5. 

Nyt fra skolen 
(20.45-20.55)  
 
Ledelsen fortæller om noget fra dagligdagen.  
 

d) Orientering ved Kristian m.fl.  
e) Spørgsmål 

 
Referat: se punkt 1 og 2 
 
6. 

Orientering i øvrigt 
(20.55-21.15) 
 

a) Formand, (ændring af dato for møde i juni) 
b) Skoleledelsen (om arbejdet med elevplanen/meddelelsesbogen og kommunikationsstrategi) 
c) Andre medlemmer 

 
Referat: 

a) Forslag om at flytte mødet den 13.juni til den 15.juni. Det besluttes. 
b) Den ene af skolens sekretærer forlader arbejdsmarkedet, så til efteråret skal der ansættes en ny. 

De lærerstuderende har evalueret deres praktik på Sejs Skole, og de har været utrolig glade for at være på 
skolen. Evalueringen sendes ud til bestyrelsen som orientering. 
Kommunikationsstrategien er klar til at blive fremlagt på et kommende skolebestyrelsesmøde 
 

c) Orientering om teater i Sejs Svejbæk 
 

 
7. 

Punkter til kommende møder  
(21.15-21.25) 
 

Da vi ikke har holdt nedenstående plan, kunne vi drøfte om der skal ske en om- eller nyprioritering.  
 
Januar 23: Påbegynde arbejdet med principper for kommunikation, herunder kontaktbogen. 
Februar 23: Påbegynde arbejdet med principper for digital dannelse. 
Marts 23: Påbegynde arbejdet med principper for højt begavede børn. 
Maj 23: Påbegynde arbejdet med principper for mødetider 
Juni 23: Påbegynde arbejdet med principper for Sejs Skole som en attraktiv arbejdsplads. 
Ikke tidsfastsat: Principper for kønsbevidst pædagogik.  
 
Referat: Udsat 
 

 
 
8.  



Evt.  
(21.25-21.30) 
 
Referat: 
Intet 

 


